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Folketingets Sundheds- og Forebyggelsesudvalg har den 28. oktober 2014 

stillet følgende spørgsmål nr. 123 (Alm. del) til ministeren for sundhed og fore-

byggelse, som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Sophie 

Løhde. 

 

Spørgsmål nr. 123:  

’’Vil ministeren redegøre for, hvordan regeringen konkret vil sikre, at alle pleje-

centre og bosteder bliver knyttet til en fast læge, samt hvor meget der er afsat 

til dette initiativ de enkelte år i regeringens udspil "Jo før - jo bedre"?” 

 

Svar: 

Beboere på bosteder og plejecentre har ofte flere sygdomme og brug for en 

tæt sammenhæng mellem læger og plejepersonale. Regeringen vil derfor ind-

føre en ordning, hvor patienterne får tilbud om en fast læge, der er tilknyttet til 

bostedet eller plejecentret.  

 

Regeringen vil invitere de praktiserende læger, kommuner og regioner til et 

samarbejde om at sikre, at borgere på plejecentre og bosteder får mulighed for 

at vælge en læge, der er tilknyttet plejecentret eller bostedet. 

 

En fast læge kan skabe større sammenhæng for nogle af de svageste borgere 

og forbedre kvaliteten for dem i både plejen og behandlingen og forebygge 

unødige indlæggelser. Ordningen vil i udgangspunktet indebære, at borgere 

på plejecentre og bosteder får tilbud om at skifte fra den læge, de hidtil har 

været tilmeldt, til den fast tilknyttede læge på plejecentret eller bostedet. Ord-

ningen forventes derfor samlet set ikke at medføre øgede udgifter for det of-

fentlige. 

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

 

 

 

Nick Hækkerup      /      Sven Erik Bukholt 
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